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ZAPISNIK 
 

sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 16. studenog 2020. godine (ponedjeljak), 
Hotelu Histria u Puli, Verudela 17 
Sjednicu je u 10,00 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU– HSLS – Zeleni  

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutan 

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutna 

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni Odsutna  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutan 

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

21. Alen Višković IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutan 

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS odsutan 

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS odsutan 

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ Opravdano 
odsutna 

36. Jurica Šiljeg HDZ odsutan 
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OSTALI PRISUTNI: 
 
FABRIZIO RADIN, zamjenik župana koji obnaša dužnost župana IŽ 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica župana IŽ 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe IŽ 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica tajnice Skupštine Istarske županije 
EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodno gospodarstvo IŽ  
NADA PRODAN MRAKOVIĆ. Pročelnica Upravnog odjela za turizam 
TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za proračun i financije 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost IŽ 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu IŽ,  
MIRKO RADOLOVIĆ, v.d. pročelnik UO za održivi razvoj IŽ 
BISERKA GRIPARIĆ, voditeljica odjela za održavanje županijskih i lokalnih cesta i pomoćnica 
ravnatelja ŽUC-a 
DINO KOZLEVAC, Načelnik Stožera civilne zaštite IŽ 
Dr. ALEKSANDAR STOJANOVIĆ, ravnatelj Zavoda za javno zdravstvo IŽ 
 
PREDSJEDNIK otvara 32. sjednicu Skupštine Istarske županije i pozdravlja sve prisutne. 
Navodi kako je na sjednici trenutno prisutno 30 vijećnica i vijećnika (nakon prve točke 34 
vijećnika/ice), dok je određeni broj njih opravdao svoj izostanak. Vjeruje kako će usprkos 
trenutnoj situaciji s Corona virusom uspješno odraditi ovu i sljedeću sjednicu koju najavljuje 
za 14.12. Kao bitnu točku najavljene sjednice ističe drugo čitanje i odlučivanje o Proračunu 
Istarske županije za narednu godinu. Napominje kako bi se trenutna sjednica trebala održati 
uz pauzu u 11:30 sati kako bi se prozračile prostorije.  
Predlaže sljedeći  

 
DNEVNI RED: 

 

1. 

a. Verifikacija Zapisnika sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. Verifikacija Zapisnika sa 31. svečane sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Izvješće o radu Zamjenika župana koji obavlja dužnost Župana za razdoblje 01. 

siječnja do 30. lipnja 2020. godine 
4. Prijedlog Polugodišnjeg Izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije 
5. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o 

izvršenju Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 
razdoblje od 01.01. do 30.06.2020. godine 

6. Prijedlog Drugih izmjena i dopuna proračuna Istarske županije za 2020. godinu 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum nezavisni  

41. Damir Prodan Živi zid odsutan 

42. Gordana Čakić nezavisna  

43. dr.sc. Tea Golja nezavisna  

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda nezavisna  
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7. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih Potreba u kulturi 
za 2020. godinu 

8. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i 
načinu financiranja decentraliziranim funkcija domova za starije osobe za 2020. 
godinu 

9.  Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i 
rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2020. 

10. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju IV izmjena i dopuna popisa prioriteta za raspored 
sredstava decentraliziranih funkcija u 2020. godini između zdravstvenih ustanova 
nad kojima Istarska županija ima osnivačka prava  

11. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2021. godinu i projekcije za 2022. i 
2023. godinu – I. ČITANJE 

12. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Specijalne 
bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ Rovinj – Rovigno o dugoročnom 
kreditnom zaduženju u kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice – III 
zaduženje 

13. Prijedlog Zaključka o drugoj izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje 
Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnica u Puli 

14. Prijedlog Zaključka o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za dodatno 
zaduživanje Opće bolnice Pula u iznosu od 150 milijuna kuna za izgradnju nove 
Opće bolnice u Puli 

15. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih 
domova zdravlja o dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje 
projekta obnove radiološke opreme Istarskih domova zdravlja s digitalizacijom 

16. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti Istarskim domovima zdravlja na sklapanje 
ugovora o financijskom leasingu za nabavu sanitetskog vozila 

17. Prijedlog Zaključka o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog 
vijeća Istarskih domova zdravlja o zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za 
financiranje projekta izgradnje i opremanja ambulante primarne zdravstvene zaštite 
u Vodnjanu 

18. Prijedlog Odluke o preuzimanju osnivačkih prava nad Ustanovom Centar za 
istraživanje materijala Istarske županije – Metris 

19. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini 
godišnjeg paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području 
Istarske županije za 2021. godinu 

20. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti dr. Fedoru Butkoviću za promjenu prostora 
obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost (opće) medicine 

21. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2018. i 2019. godinu 
Županijskog operativnog centra Istarske županije 

22. Prijedlog Rješenja o imenovanju Upravnog vijeća Lučke uprave Pula 
23. Prijedlog Rješenja o imenovanju Upravnog vijeća Lučke uprave Poreč 

 
 
 

ORDINE DEL GIORNO: 
 

1.  
a. Verifica del verbale della 30-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
b. Verifica del verbale della 31-a seduta solenne dell'Assemblea della Regione 

Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Relazione sul lavoro svolto dal Vicepresidente facente funzione il Presidente della 

Regione per il periodo dall'1 gennaio al 30 giugno 2020 
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4. Proposta della Relazione semestrale sull'attuazione del Bilancio della Regione 
Istriana  

5. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta della Relazione semestrale 
sull'attuazione del piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione 
Istriana per il periodo dall'1 gennaio al 30/06/2020 

6. Proposta delle Seconde modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana 
per il 2020 

7. Proposta di Delibera sulle seconde modifiche e integrazioni del Programma dei 
fabbisogni pubblici nella cultura per il 2020 

8. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sugli standard minimi, i criteri, le 
misure e le modalità di finanziamento delle case per anziani nel 2020 

9.  Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sui criteri, le misure e la modalità 
di finanziamento e disposizione dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni 
sanitarie nel 2020 

10. Proposta di Conclusione sulla determinazione delle IV modifiche e integrazioni 
dell'Elenco delle priorità per la ripartizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 
2020 fra gli istituti sanitari sui quali la Regione Istriana ha i diritti costitutivi. 

11. Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2021 e Proiezioni per il 2020, 2022 
e il 2023 - I  LETTURA 

12. Proposta di Conclusione sul consenso alla Delibera del Consiglio d'amministrazione 
dell'Ospedale di ortopedia e riabilitazione Martin Horvat Rovigno per un 
indebitamento a lungo termine in kune per finanziare l'adattamento degli edifici 
dell'ospedale - III indebitamento 

13. Proposta di Conclusione sulla seconda modifica della Conclusione sul consenso 
all’indebitamento dell’Ospedale generale di Pola per la costruzione del nuovo 
Ospedale generale a Pola 

14. Proposta di Conclusione sulla modifica della Conclusione sul consenso a un ulteriore 
indebitamento dell’Ospedale generale di Pola nell'ammontare di 150 milioni di kune 
per la costruzione del nuovo Ospedale generale a Pola 

15. Proposta di Conclusione sul consenso alla Delibera del Consiglio d'amministrazione 
delle Case istriane della salute su un indebitamento a lungo termine in kune per il 
finanziamento del progetto di rinnovo dell'attrezzatura radiologica delle Case istriane 
della salute, con digitalizzazione 

16. Proposta di Delibera sul consenso alle Case della salute dell'Istria a stipulare un 
contratto di leasing per l'acquisto del veicolo sanitario  

17. Proposta di Conclusione sulla modifica della Conclusione sul consenso alla Delibera 
del Consiglio d'amministrazione delle Case della salute dell'Istria sull'indebitamento 
per acquistare mezzi finanziari per il finanziamento del progetto di costruzione e 
attrezzatura dell'ambulatorio di protezione sanitaria primaria a Dignano 

18. Proposta di Delibera sull'acquisizione dei diritti costitutivi sull'Ente Centro per la 
ricerca dei materiali della Regione Istriana METRIS 

19. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'ammontare dell'imposta di 
soggiorno a persona e per notte e l'ammontare dell'importo forfettario annuale 
dell'imposta di soggiorno per i comuni e le città sul territorio della Regione Istriana 
per il 2021 

20. Proposta di Conclusione sul consenso al dr. Fedor Butković a cambiare lo spazio per 
svolgere il servizio sanitario pubblico - medicina generale (di famiglia) 

21. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal 
Centro regionale operativo della Regione Istriana per il 2018 e il 2019 

22. Proposta di Provvedimento di nomina del Consiglio d'amministrazione dell'Autorità 
portuale di Pola 

23. Proposta di Provvedimento di nomina del Consiglio d'amministrazione dell'Autorità 
portuale di Parenzo 
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PREDSJEDNIK konstatira da je Dnevni red jednoglasno prihvaćen. 
 

Ad–1 
a) Verifikacija Zapisnika sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije 
b) Verifikacija Zapisnika sa 31. svečane sjednice Skupštine Istarske županije 

 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO 
verificira  
 

Zapisnik sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije 
Zapisnik sa 31. sjednice Skupštine Istarske županije 
 

 
Ad–2 

Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 

PREDSJEDNIK navodi da će na početku ove točke dnevnog reda kratku informaciju o 
epidemiološkoj situaciji u Istarskoj županiji dati načelnik Stožera civilne zaštite Dino Kozlevac 
i ravnatelj Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije dr. Aleksandar Stojanović. 
 
DINO KOZLEVAC pozdravlja sve prisutne. Navodi kako su u 3. mjesecu uspostavili sustav 
obrane od Corona virusa, a u 6. mjesecu prilagodili taj sustav ljetnoj turističkoj sezoni. Tada 
uspostavljeni sustav djeluje i danas. Sustav je u potpunosti stabilan i kapacitiran tako da može 
izdržati i puno goru situaciju. Na tome se zahvaljuje županu, svim gradonačelnicima i 
načelnicima koji su omogućili uspostavu sustava i njegovo funkcioniranje. Zahvaljuje i svima 
onima koji u sustavu sudjeluju i daju svoj doprinos funkcioniranju sustava. Cjelokupni sustav 
je uspostavljen na način da je to zdravstveni dio sustava i Stožer civilne zaštite koji upravlja 
krizom. Permanentno se prati situacija i donose odluke. 
 Iznoseći aktualne brojke navodi kako je trenutno u Općoj bolnici Pula zbrinuto trideset 
devetoro ljudi. Zbog sreće u nesreći da imamo Mornaričku bolnicu, Opća je bolnica pripremila 
100 ležaja koji su u svakom trenutku spremni primiti nove oboljele. Kada dođemo do brojke 
od 45 hospitaliziranih pacijenata početi će reduciranje obavljanja pojedinih djelatnosti radi 
prebacivanja kadra koji je neophodan da bi opsluživao infektivni odjel u Općoj, odnosno 
Mornaričkoj bolnici. U Mornaričkoj bolnici su spremni kapaciteti za ljude treće životne dobi i 
socijalnih ustanova. Ako dođe do proboja i ozbiljnih problema ljudi će biti smješteni u tu 
ustanovu, odnosno taj prostor. Tamo će biti infektivni odjel. Navodi kako sve navedeno 
omogućuje da uđemo u mirnu jesen, odnosno zimu. Cjelokupni sustav funkcionira, unatoč 
pojedinim ispadima.  
Ističe kako mi, za razliku od informacija iz medijima o ostatku Hrvatske, nismo izgubili kontrolu 
nad virusom i njegovim kretanjem. Imamo sjajni Zavod za javno zdravstvo Istarske županije i 
epidemiologe na čelu s dr. Aleksandrom Stojanovićem zajedno s kojima smo učinili sve da se 
ne izgubi kontrola kretanja virusa u prostoru. To je ono ključno i najbitnije. Za sada na području 
Istarske županije, bez obzira na brojke od 70 do danas 75 novo zaraženih, imamo kontrolu 
nad virusom.  
Naveo je kako su se ljudi malo opustili pa će vidjeti što se po tome pitanju još može napraviti 
i povodom navedenog zamolio prisutne da vode računa o svojim kontaktima i u tom dijelu daju 
svoj doprinos.  
Što se tiče suradnje s državom, govori kako sa Stožerom civilne zaštite Republike Hrvatske 
komuniciraju na dnevnoj bazi te su od njih ovih dana dobili i neke značajnije komade opreme. 
Uz zdravstveni dio tu je civilna zaštita, vatrogasci, policija i svi oni koji su potrebni za 
uključivanje.  
Ističe kako se protivi lock down-u te smatra kako njega neće biti dok je trenutna situacija u 
Istarskoj županiji. Kao čelni čovjek Istarskog stožera nakon saslušane procijene i ocijene 
struke zajedno s njima smatra kako zaoštravanje mjera nije potrebno.  
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Navodi kako imaju uspostavljenu i karantenu u kojoj je trenutno osmero ljudi te su se pobrinuli 
da se na području Istarske županije uspostavi sve potrebno za kvalitetno upravljanje krizom.  
Ponavlja kako su spremni i za daleko goru situaciju te se još jednom svima zahvaljuje uz 
napomenu kako treba imati razumijevanja. Procijene nisu lagane, teške su i utječu na život i 
rad ljudi ali su sve do sada donesene odluke donesene uz konsenzus vlasti.  
 
Dr. ALEKSANDAR STOJANOVIĆ navodi kako u posljednjih 15 – ak dana imamo povećanje 
broja pozitivnih na Corona virus u Istarskoj županiji. Došlo je i do izmjene tijeka povećanja 
broja zaraženih koji je bio prisutan u listopadu kada je Istarska županija imala najmanji broj 
novo zaraženih. Početkom i sredinom listopada imali smo velik broj novo oboljelih osoba, 
prvenstveno učenika i studenata koji su se vraćali iz susjednih županija. Ljudi su se nastavili 
ponašati kako su se ponašali tijekom ljeta, odnosno relativno opuštenije te je to uzrokovalo 
horizontalno širenje, odnosno lokalnu transmisiju virusa. To je slika kakvu imamo i u ovom 
trenutku. Horizontalno širenje unutar populacije. Kao što je iz dnevnih izvješća vidljivo, u 
gotovo 90% slučajeva radi se o novo zaraženim osobama koje dolaze iz bliskih obiteljskih 
kontakata ranije zaraženih koji su već obuhvaćeni mjerama samoizolacije. To je nešto što je 
epidemiološki manje rizično i što držimo pod kontrolom.  
Govori kako je s obzirom na teritorijalnu raspodijeljenost novo zaraženih nastupila značajna 
promjena u odnosu na proljeće ove godine. Tada je većina njih dolazila iz „turističkog“ djela 
Istre, odnosno sa njezinog juga i zapada, a manji broj iz središnje Istre. Sada najveći broj novo 
zaraženih dolazi iz središnje Istre. Ne radi se o apsolutnim brojevima, međutim prema broju 
stanovnika incidencija je najveća na području Pazinštine. Prije 10 – 15 dana sličnu situaciju 
smo imali i na Labinštini ali ona je jako dobro sanirana. Danas na tom području imamo 
stagnaciju broja novo zaraženih te njihovo smanjenje. Od ostalih područja, u apsolutnim 
brojevima gledano, grad Pula trenutno ima najveći broj novo zaraženih osoba. Što se zapadne 
obale tiče nešto više brojke bilježi Poreština, a na području cijele županije bilježimo preko 500 
aktivnih slučajeva.  
Napominje kako, gledajući prema dobnim skupinama, trenutno možemo biti zadovoljni. Preko 
70% novo zaraženih u Istarskoj županiji pripada skupini mlađoj od 60 godina, odnosno 
relativno zdravijoj populaciji koja bi trebala imati i manje komplikacija. Iznad 60 godina imamo 
od 21 do 22% sveukupnog broj zaraženih osoba. Što se školske i predškolske populacije tiče 
do 20 godina života imamo 13% zaraženih. Među zaraženim osobama imamo pripadnike svih 
generacija, od bebe od 5 mjeseci pa do starijih osoba.  
Govori kako se u Općoj bolnici Pula nalaze osobe s teškom do srednje teškom kliničkom 
slikom. Tu se radi o osobama s izraženim zdravstvenim problemima uzrokovanim virusom 
Covid – 19.  
Ističe kako je opća bolnica Pula osposobljena sa svojim respiratorima, ali prema dogovoru 
između Opće bolnice i KBC-a Rijeka svi slučajevi koji zahtijevaju takav tip zdravstvene skrbi 
transportiraju se u KBC Rijeka i njegov Primarni respiratorski centar. Ipak, u ovom trenutku 
nema ni jedne osobe iz Istarske županije koja je primarno bila u Općoj bolnici Pula, a da se 
sada nalazi u Primarnom respiratorskom centru u KBC-u Rijeka. Ukoliko bi riječki respiratorni 
centar bio previše popunjen sve što se tiče respiratornih potreba i liječenja pacijenata obavilo 
bi se u Puli.  
Govori kako u ovom trenutku imamo preko 600 osoba u mjerama samoizolacije i od njih 
možemo računati na nove brojke novo zaraženih osoba. Dobro je što imamo toliki broj osoba 
u samoizolaciji jer to znači da su one pod našom kontrolom. I za sljedeće razdoblje predviđa 
slične brojke novo zaraženih osoba te smatra kako u narednih 10 do 15 dana neće doći do 
njihova opadanja. Nada se kako smo sada dosegli vrhunac broja novo oboljelih.  
Najbitnijim za ovaj trenutak procjenjuje smanjenje broja privatnih okupljanja, međusobnih 
među obiteljskih, obiteljskih druženja i proslava u narednih 15-ak dana. Odnosno smanjenje 
budućeg kontakta. Čim mi ne izložimo nove osobe širenju virusa, on se nema na koga 
prenositi i tu je kraj priče. Znači trebamo spriječiti izlaganje neizloženih ljudi virusu.  
Smatra kako u odnosu na okolne županije imamo stabilnu situaciju te još uvijek sve držimo 
od kontrolom.  
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PREDSJEDNIK zahvaljuje na izlaganjima i dosadašnjem požrtvovnom radu te se izražava 
nadu u brzo privođenje ovog problema ka svome kraju.  
Navodi kako ga je klub IDS-a izvijestio kako oni odustaju od postavljanja vijećničkih pitanja u 
cilju skraćivanja trajanja sjednice radi epidemiološke situacije.  
Napominje kako su prijavljena još četiri vijećnika i vijećnice: Sanja Radolović, Damir 
Grünbaum, Mirjana Galo, Divna Radolović Rosanda i Goran Subotić.  
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, napominje kako je na prethodnoj sjednici odustala od 
postavljanja vijećničkog pitanja međutim smatra da ovoga puta imaju važnih i neodgodivih 
pitanja vezanih uz funkcioniranje zdravstvenog sustava u Istri. Nadovezuje se na načelnika 
koji govori kako je zdravstveni sustav dobro ustrojen, kako se Opća bolnica Pula jako trudi, 
kako se njihov kadar jako trudi i smatra kako je to zaista tako te im se ovim putem zahvaljuje.  
Ističe kako bolnica osim tretmana oboljelih od bolesti uzrokovane virusom Covid – 19 ima i 
drugih problema. Svakodnevno imamo hitne intervencije gdje ljudi iz cijele Istre čekaju na 
objedinjenom hitnom bolničkom prijemu. Tako i intervencije iz same Pule, gdje postoji 
ispostava hitne medicine na adresi Zagrebačka 30. Ljudi čija intervencija možda nije toliko 
hitna da bi ih primili na bolnički prijem tamo i po nekoliko sati čekaju radi manjih intervencija 
poput šivanja manjih rana, povišene temperature i slično. Bolnica se je po tom pitanju, zbog 
preopterećenosti u zadnjim mjesecima, obratila Nastavnom zavodu za hitnu medicinu i dobila 
poprilično zanimljiv odgovor.  
Napominje kako je tražila statističke podatke o tome što s pulskim pacijentima. Kaže kako svi 
znamo da oni koji žive u Poreču, Umagu i tako dalje imaju svoje hitne ispostave gdje ih se 
uredno fizički prima. Oni koji žive u Puli ne odlaze na adresu Zagrebačka 30 na Nastavni 
zavod za hitnu medicinu već svi uredno, počevši od nje same, odlaze na Objedinjeni hitni 
bolnički prijem jer u ispostavi većinom nema nikoga.  
Prema riječima vijećnice iz Nastavnog zavoda kažu da će se u dislociranim ispostavama 
zavoda obaviti pregled ukoliko to trenutna opterećenost dozvoli. Radi se, na primjer, opskrba 
manjih rana koja se onda ne može fakturirati nego se troše vlastita sredstva, a sve kako bi se 
učinila usluga pacijentima i smanjilo opterećenje bolnice. U ispostavi Pula rade dva tima, koji 
su izrazito opterećeni velikim brojem intervencija i uglavnom fizički nisu u ispostavi. Ako neki 
pacijent dođe kada su oba tima na intervenciji onda nikoga fizički nema unutra. U tim se 
slučajevima pacijentima, nakon što pozvone na video parlafon, javlja medicinski dispečer s 
broja 194 koji im daje daljnje upute o postupanju. U slučaju hitnog stanja prema pacijentu će 
biti upućen prvi raspoloživi tim.  
Ističe kao se radi o paradoksu gdje pacijenti dođu na hitnu na adresi Zagrebačka 30, pozvone, 
tamo nema nikoga te dispečer onda na tu adresu šalje tim koji je negdje na terenu. Pacijenti 
u tim slučajevima obično odlaze na Hitni medicinski prijem i s intervencijom koja možda nije 
toliko hitna potencijalno oduzimaju red nekome drugome. Prema njezinim riječima Nastavni 
zavod tu, između ostalih, prebacuje krivicu i na Županiju te navodi kako dodatno opterećenje 
ispostave Pula predstavlja kontinuirana pripravnost koja je uvedena radi prijevoza pacijenata 
iz Opće bolnice Pula u KBC Rijeka na zahtjev Županije kako bi rasteretili bolnicu. Po tome su 
jedinstveni u Hrvatskoj, a izvanbolnička hitna bolnička služba u Istarskoj županiji to čak i ne 
ugovara s HZZO-om. Tvrde kako ih u pružanju usluge hitnim pacijentima bitno opterećuje i 
sanitetski prijevoz koji ugovaraju domovi zdravlja, a bolnica treba osigurati medicinsku pratnju. 
Također napominju da ovi prijevozi predstavljaju opterećenje kadra kojeg ionako nema 
dovoljno te dugi niz godina opterećuju njihovu službu i financijski. Radi se o brojci od 500 000 
kuna vlastitih sredstava godišnje koje potroše na pripravnost i prekovremeni rad, a koje nitko 
ne refundira. Nadaju se kako će se ubrzo takvi slučajevi zbrinjavati u našoj bolnici.  
Moli očitovanje o trenutnom funkcioniranju Hitne medicinske službe u Puli.  
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje na pitanju i govori kako bi trebalo zatražiti pismeno očitovanje i 
dobiti informacije do sljedeće sjednice. Govori kako bi na sjednicu možda trebalo pozvati i 
ravnateljicu bolnice i nastavnog zavoda za hitnu medicinu da izlože konkretnu situaciju.  
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, odustaje od pitanja.  



9 
 

 
MIRJANA GALO, SDSS, pozdravlja prisutne i konstatira kako smatra kako je trenutna 
situacija s virusom Covid – 19 pokazala besmisao postojanja Županijske skupštine. Ovo je tek 
treća Skupština u ovoj godini, a u međuvremenu vijećnici nisu dobivali obavijesti ni zahtjeve 
da nešto prihvaćaju. Voljela bi da se nešto napravi kako bi stvari bolje funkcionirale jer 
Skupština ima svoju svrhu postojanja.  
Upozorava na velike račune za režije koji stižu iz Vodovoda Pula i Elektroistre. Radi se o 
nabildanim računima, a da inkasatori i osobe koje očitavaju potrošnju vode prije toga nisu na 
terenu očitale stanje brojila. Kako bi to potkrijepila navodi vlastiti primjer računa za 600 kuna 
većeg od stvarne potrošnje kojeg je dobila za vodu. 
Govori kako je slična situacija i s njezinim susjedima te se tu radi o pljački koju trebaju 
zaustaviti. To nije način da se uhljebi financiraju.  
 
PREDSJEDNIK navodi kako se je, po njegovom mišljenju, Skupština sastajala kada je trebalo, 
donijela sve potrebne odluke te kako ih nitko nije čekao. U skladu s postojećim propisima 
pokušavaju se prilagoditi situaciji koja je na žalost danas prisutna. Ne slaže se s ocjenom 
gospođe Galo i smatra kako je ova Skupština zaista potrebna. Sve je ove godine, uključujući 
i ovu, uredno izvršavala svoje obaveze.  
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, pozdravlja sve prisutne te postavlja pitanje u 
vezi analiza zraka, vode i tla u okolici Kaštijuna. Navodi kako su u trećem mjesecu ove godine 
razgovarali o tome i tražili da se navedene analize izvrše putem  Nastavnog zavoda za javno 
zdravstvo. U sedmom mjesecu su se oko toga dogovorili i dobili potvrdu da će se potrebna 
analize napraviti. Zanima ju je li se po tom pitanju nešto napravilo o koji su rezultati toga.  
Drugo pitanje koje postavlja je kako teku razgovori u vezi selektiranja otpada. On se u vrlo 
maloj mjeri selektira, a nju posebno zanima kakva je situacija s bio otpadom. Otpadom iz 
restorana i hotela jer taj otpad stvara najveći smrad. Navodi kako u Kaštijun stižu kamioni iz 
kojih curi otpad, to su ostaci hrane i to stvara neugodan miris. Budući da jednom mjesečno 
imaju razgovore s komunalcima željela bi znati je li postignut kakav dogovor.  Zbog Covida – 
19 ove je godine bilo manje turista, manje smeća i manje smrada ali je smrada bilo. Ne bi 
željela da se i narednog ljeta ponovi ista stvar i da budemo primorani nositi maske, ne radi 
virusa već radi smrada.  
 
ŽUPAN pozdravlja sve prisutne i nada se da su dobroga zdravlja. Djelomično daje za pravo 
gospođi Radolović. Što se tiče njezinog pitanja napominje kako se Ekološka studija o utjecaju 
Centra za gospodarenje otpadom Kaštijun na okoliš i na stanovništvo koje živi u neposrednoj 
blizini sada pokreće. Rebalans proračuna za tu namjenu predviđa 200 000 kuna, a u 
Proračunu za sljedeću godinu predviđeno je dodatnih 200 00 kuna. Nositelj će biti Nastavni 
zavod za javno zdravstvo Istarske županije u suradnji s Nastavnim zavodom za javno 
zdravstvo Primorsko - goranske županije te u kontaktu sa institucijama i fakultetima iz 
Zagreba. To će biti jedno opsežno istraživanje koje će se provoditi godinama ali samo na taj 
način možemo doći do komparativnih podataka.  
Odgovarajući na drugo pitanje gospođe Radolović navodi kako su ove godine pokrenuti radovi 
na Kaštijunu. Povećan je kapacitet postrojenja izgradnjom dva dodatna boksa za sušenje 
otpada, instalirani su dodatni filteri i pojačana ventilacija. Pokrivena je vanjska ploha ispod 
koje će se uskoro izgraditi sustav zbrinjavanja. Znači ono malo što je ove godine smrdilo 
sljedeće godina ne bi trebalo toliko. Bitno je poboljšano postrojenje i proces gospodarenja 
otpadom uz eliminaciju blagih tehnoloških uzroka pojave lošeg mirisa. Dio mirisa ticao se je 
samog postrojenja i to vjeruje da smo riješili.  
Loš miris se još uvijek pojavljuje u špici turističke sezone, a u pravilu je kraćeg trajanja i 
slabijeg intenziteta u odnosu na prethodne godine. Osnovni razlog je sezonska 
hiperprodukcija organskog otpada zbog nepostojećeg javnog sustava njegove primarne 
selekcije i naknadnog zbrinjavanja. 
Ističe kako se taj problem neće uspjeti riješiti samo na lokalnoj razini bez intervencije nadležnih 
državnih tijela. Kako zakonodavnih tako i izvršnih. Tu je će biti nužno ostvariti suradnju s 
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Vladom republike Hrvatske, ministarstvima, fondovima i našim saborskim zastupnicima. To je 
preveliki zalogaj samo za lokalnu sredinu. Bioplinsko postrojenje koje bi se trebalo izgraditi 
kako bi se zbrinuo takav otpad u ovom trenutku ne postoji na teritoriju Republike Hrvatske. 
Ako i postoji nije u javnim rukama.  
Ističe kako bi sustav gospodarenja otpadom trebao ostati u javnim rukama ako ga želimo 
kontrolirati i prilagoditi vlastitim potrebama i vlastitim interesima.  Privatne inicijative su 
dobrodošle ali samo ukoliko ih je moguće nadzirati, a to nije uvijek tako. Vjeruje kako će ciklus 
zbrinjavanja otpada u Istarskoj županiji moći funkcionirati samo ukoliko ostane pod javnom 
upravom.  
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, pozdravlja sve prisutne. Govori kako želi postaviti pitanje vezano 
uz Specijalnu bolnicu za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“  Rovinj – Rovigno. Zanima 
ga što je sa strategijom razvoja bolnice koja ja napisana prije otprilike 2 godine. Grad Rovinj 
ulaže znatna sredstva iz svog proračuna u izgradnju bazena koji je neophodan za 
funkcioniranje te bolnice, Županijska skupština daje odobrenja za zaduženja ali to su sve kapi 
u moru dok navedena bolnica, po njegovom mišljenju, zaslužuje puno više. Predlaže inicijativu 
za posjet Specijalnoj bolnici od strane vijećnika županijske skupštine kako bi vidjeli koji je to 
biser u vlasništvu Županije. Trideset godina tu nije bilo apsolutno nikakvih ulaganja. Sada se 
je krenulo s ulaganjima, promijenila se je stolarija... ali to su stvari koje bi trebalo napraviti 
temeljito. Posebno kada vidimo da imaju odlični stručni kadar, ljubazno i stručno bolničko 
osoblje, a sama bolnica je oronula ljepotica koja bi mogla biti jako profitabilna. Smatra kako 
se samo kod nas može dogoditi da jedan takav biser propada.  
 
ŽUPAN ponavlja ono što je napisao u obrazloženju rebalansa proračuna. U narednoj 
proračunskoj godini namjeravano je intervenirati u održavanje likvidnosti Specijalne bolnice 
za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ u Rovinju koja zbog izostanka planiranog prihoda 
s tržišta medicinskog turizma, otkazanih ovogodišnjih dolazaka na liječenje austrijskih 
osiguranika do slijedeće, eventualne turističke sezone ne bi bila u stanju isplatiti plaće svojim 
djelatnicima uz sigurni nenadoknadivi gubitak stručnih medicinskih kadrova. Paralelno s time 
na dnevnom je redu i pokretanje treće faze adaptacije i rekonstrukcije bolnice te se planira 
ulaganje od dodatnih 7,5 milijuna kuna kreditnih sredstava za nastavak adaptacije zgrada koje 
potječu još iz doba Austrije. Izražava nadu u to da ćemo nakon pronalaska cjepiva i oporavka 
od ove krize koja je pogodila gospodarstvo imati snage, jer volje imamo, da se ozbiljno 
pozabavimo sa situacijom u Specijalnoj bolnici za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ u 
Rovinju koja zaslužuje svu našu pažnju i pomoć. Ipak ističe kako ona također zaslužuje svu 
pažnju te pomoć i barem dvaju ministarstava, a to su Ministarstvo zdravstva i Ministarstvo 
turizma. S obje su adrese dobili samo ritualna obećanja. Kako ta obećanja ne bi ostala ritualna 
o njima treba strogo voditi računa i na njih kontinuirano podsjećati odgovorne državne 
dužnosnike. Prvenstveno kako bi Specijalna bolnica mogla sačuvati svoj stručni medicinski 
kadar i nakon toga krenuti u ponovno osvajanje tržišta takozvanog zdravstvenog turizma ne 
zaboravljajući pritom da postoji i domaće stanovništvo.  
 
PREDSJEDNIK prihvaća predloženu inicijativu za posjetom vijećnika bolnici kako bi o njoj 
dobili jednu cjelovitu informaciju. Zaključuje točku Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije i 
prelazi na sljedeću točku. 
 
 

Ad–3 
Izvješće o radu Zamjenika župana koji obavlja dužnost Župana za razdoblje 01. 

siječnja do 30. lipnja 2020. godine 
 

PREDSJEDNIK poziva Župana da ukratko obrazloži Izvješće. 
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ŽUPAN navodi kako je detaljno u dvije kartice teksta ispisao svoje izvješće i u iscrpnim ga 
crtama obrazložio u materijalima koji su dostavljeni vijećnicima navodeći sve što su uspjeli 
napraviti u prethodnih šest mjeseci ove nezahvalne godine.  
Govori kako su uspjeli održati funkcionalnost županijskog administrativnog aparata, nastaviti 
sa započetim investicijama i projektima, do onih koja se vežu uz kreditna sredstva i uz 
europski novac. Kao što je vidljivo u proračunu uspjeli su stvoriti uvjete za pokretanje novih 
investicija i projekata u sljedećoj godini. Uspjeli su garantirati zadovoljavajuću razinu 
programske djelatnosti. Navodi kako je u ovim i ovakvim uvjetima on s time zadovoljan. Moli 
vijećnike da prihvate njegovo izvješće koje detaljnije mogu pročitati u dobivenim materijalima.  
 
VILI ROSANDA, SDP, navodi kako je iz izvještaja jasno da se je uspjelo nastaviti s kapitalnim 
investicijama i započeti brojne nove. Projekte i projekcije na stranu smatra kako ćemo 2020 
godinu pamtiti po tome da nas je podsjetila kako postoje i važnije stvari poput našeg zdravlja 
i zdravlja naših bližnjih. Mišljenja je kako je župan zajedno sa svojim timom, Stožerom civilne 
zaštite, Općom bolnicom Pula i Nastavnim zavodom za javno zdravstvo napravio jedan 
lavovski posao i donosio dobre i pravovremene inicijative. Uspjeli smo zadržati sliku jedne 
sigurne destinacije. To je bilo vidljivo po dobroj ljetnoj sezoni ili barem boljoj od očekivane. 
Smatra da je sezona mogla biti i bolja da su se svi pridržavali pravila u istoj mjeri kao i 
stanovnici Istarske županije. Zbog izostanka posezone Hrvatska je izgubila milijune, a možda 
i milijarde.  Najviše ga žalosti što vidi da se stvari i nisu puno promijenile od kraja ljeta i da 
jedni poštuju mjere dok to drugi ne rade. Smatra kako po tom pitanju Istra prednjači ostatku 
Hrvatske.  
Ističe i činjenicu koju nije primijetio u Izvješću župana, a to je da je Istarska županija jedina 
smanjila plaće svim svojim djelatnicima. Osim toga stavlja naglasak i na programe financijske 
pomoći poduzetnicima, malim i srednjim obrtnicima kojima je pomoć bila potrebna jer su 
najgore bili pogođeni krizom. Mišljenja je i kako bi na njima morao biti naglasak ako u 
budućnosti budu spašavali radna mjesta.  
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, navodi kako je pročitala Izvješće župana i 
namjerava za njega glasati ali bi zamolila župana, kojemu zahvaljuje na dosadašnjem 
marljivom radu, da se svi zajedno brinu i o zdravlju onih koji žive oko Kaštijuna.  
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, pozdravlja sve prisutne te također govori kako namjerava 
glasati za Izvješće župana. Htio bi nadodati da su na Skupštini izložili dosta problema ali nisu 
se dotaknuli običnog malog čovjeka. Govori kako je treći mjesec u vrijeme karantene, kada su 
u Istri bili samo njezini građani, mogao poslužiti kao odličan uzorak prema kojemu je bilo 
vidljivo koliko više račune struje, vode i komunalija građani Istre plaćaju radi turizma. 
Komunalni, vodovodni i energetski objekti kapacitirani su nam za vršna opterećenja tijekom 
ljeta. Njihovo održavanje i amortizaciju plaćaju građani Istre. To saznanje trebali bi iskoristiti 
kako bi olakšali život vlastitim građanima.  
Ističe kako mu najviše nedostaje briga za maloga čovjeka i obične građane. Mnogo je ljudi 
izgubilo posao, mnogo ih sada posao ne može pronaći niti u inozemstvu, a čini mu se kako je 
to ostalo zanemareno.  
Navodi kako je prije par mjeseci osobno zamolio župana da pomognu jednom stanovniku Pule 
koji je otvorio radnju u centru grada međutim radi Covida dobavljač mu nije bio u mogućnosti 
dostaviti naručenu robu, a ugovor sklopljen s Gradom predviđao je prodaju točno tih 
specifičnih proizvoda. Na žalost zbog birokratskih problema nisu mu mogli pomoći. Smatra da 
na takvim stvarima moraju poraditi.   
 
ŽUPAN objašnjava kako ga se možda ne čuje dovoljno dobro ali se zbog straha od zaraze i 
nedavno proživljene karantene ne želi se previše približiti mikrofonu.  
Odgovara kako mi nismo samo županijska samouprava već i županijska uprava. Barem 50 % 
njega u ovom trenutku je državni službenik. Na žalost susreće se s formalizmom i birokratskim 
ponašanjem budući da su sva njihova prava i obaveze regulirane propisima. Propisima koji 
nisu nužno onakvi kakvima ih zamisle saborski zastupnici Republike Hrvatske već često kako 
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ih interpretiraju pojedini referenti. Navodi kako se u svemu tome gubi čovjek. Kako bi njega 
pronašli treba biti na terenu. Kako bi bili u mogućnosti biti na terenu potrebni su određeni uvjeti 
poput vremena, snage... Oni navedene uvjete nemaju i s tog aspekta ovo je izvješće sigurno 
manjkavo. S druge strane navodi kako su napravili sve što je bilo u njihovoj moći da realiziraju 
sve zamišljeno rebalansom Proračuna. Odgovorno tvrdi kako je prvi rebalans proračuna bio 
sjajno postavljen, kako su uspjeli predvidjeti što ih čeka a čak na trenutke biti i previše strogi. 
U drugom rebalansu proračuna malo će olabaviti i dodatno financirati određene potrebe 
uključujući i potrebe Specijalne bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ u Rovinju.  
Napominje kako su održali likvidnost i sigurnost poslovanja te barem djelomično uspjeli 
odgovoriti na potrebe svih svojih korisnika od ustanova preko udruga pa do pojedinaca.  
Zato se zahvaljuje na povjerenju.  
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja JEDNOGLASNO usvaja 
 
 

IZVJEŠĆE O RADU 
Zamjenika župana koji obavlja dužnost Župana za razdoblje 01. siječnja do 30. lipnja 

2020. godine 
 
 

Ad–4 
Prijedlog Polugodišnjeg Izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije 

 
TATJANA MATOŠEVIĆ obrazlaže predmetnu točku.  
Navodi kako je u prvoj polovici godine realizirano ukupno 577.398.448 kn prihoda i 
585.848.093 kn rashoda. U odnosu na Prve Izmjene i dopune koje su usvojene u svibnju ove 
godine ostvareno je ukupno 45% ukupnih prihoda i 37% ukupnih rashoda. U odnosu na isto 
razdoblje prethodne godine ostvareno je 33% više poslovnih prihoda i 17% više tekućih 
rashoda. 
Objašnjava kako su ukupno ostvareni porezni prihodi županijskog proračuna  najosjetljiviji 
prihodi, a oni su na dan 30.06. iznosili 58,7 milijuna kn. Realizacija poreza na dohodak je u 
odnosu na 30.06.2019. manja za 36%., što je bilo i očekivano obzirom da su ovi prihodi 
rebalansom iz mjeseca svibnja smanjeni za 30%.  
Realizaciju poreznih prihoda u prvoj polovici godine dodatno su otežali i povrati poreza na 
dohodak koji su se ove godine većinom obavljali u šestom i dijelom u sedmom mjesecu. 
Zapravo smo cijeli mjesec lipanj ostali bez prihoda od poreza na dohodak. To je potom 
nadoknađeno kroz turističku sezonu.  
Objašnjava kako najveći udio u ostvarenim prihodima imaju pomoći iz drugih proračuna koje 
su ostvarene u iznosu od 231,0 milijuna, prihodi od HZZO-a za zdravstvene ustanove 
ostvareni u visini od 216,0 milijuna, porezni prihodi s realizacijom od 58,7 milijuna, upravne i 
administrativne pristojbe realizirane u iznosu od 36,4 milijuna i  prihodi od prodaje proizvoda, 
roba i usluga koji su u pravilu prihodi proračunskih korisnika, a realizirani su u visini od 27,6 
milijuna. Realizacija ostalih prihoda u odnosu na tekući plan je očekivana i kreće se na razini 
od 40-tak % u odnosu na lanjsku godinu.  Ukupni rashodi i izdaci ostvareni su u iznosu od 
605,0 milijuna, a njima je realizirano 37% plana. 
 
Udio Izvornog proračuna Istarske županije u ostvarenim rashodima je 16,5 % i ostvareno je 
99.659.000 kn rashoda odnosno 33% planiranih rashoda. Proračunski korisnici su ostvarili 
505 milijuna kuna što čini udio od 83,5% ili 38% planiranih rashoda.  
Tijekom prvih šest mjeseci rashodi poslovanja ili tekući rashodi ostvareni su u visini od 502,0 
milijuna, kapitalni rashodi su zbog investicija u tijeku ostvareni su u iznosu od 83,4 milijuna a 
izdaci za otplatu zajmova u visini od 19,2 milijuna.  
Najveći udio u ukupno realiziranim rashodima imali su Upravni odjel za poljoprivredu i Upravni 
odjel za obrazovanje koji provode velike  investicije – izgradnju srednje medicinske škole i 
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izgradnju sustava javnog navodnjavanja, a kod Proračunskih korisnika najveći udio imaju 
zdravstvene ustanove koje u ukupnim rashodima sudjeluju sa 66% Plana. 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
usvaja 
 

POLUGODIŠNJI IZVJEŠTAJ 
 o izvršenju Proračuna Istarske županije 

 
 

Ad-5 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o 

izvršenju Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 
razdoblje od 01.01. do 30.06.2020. godine 

 
 

PREDSJEDNIK navodi kako je umjesto ravnatelja Županijske uprave za ceste Robia 
Zgrablića  prisutna njegova pomoćnica Biserka Griparić. Postavlja pitanje da li je nakon 
predočenja materijala potrebno daljnje obrazlaganje predmetne točke.  
Vijećnici se slažu da daljnja rasprava nije potrebna. 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 

 
ZAKLJUČAK 

 o davanju suglasnosti na prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Financijskog 
plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za razdoblje od 01.01. do 

30.06.2020. godine 
 

 
Ad-6 

Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 
 
TATJANA MATOŠEVIĆ navodi kako se Drugim izmjenama i dopunama usklađuju prihodi i 
primici s provedbom programa, odnosno rashodima i izdacima u posebnom dijelu proračuna, 
temeljem realizacije do 30.09. i procjene ostvarenja prihoda i rashoda do kraja godine.  
Rebalansom se proračun smanjuje za 7% odnosno 114.270.000 kn i predlaže u iznosu od 
1.509.430.000 kn.  
Ukupni prihodi se predlažu u visini od 1.302.489.000 kn i povećavaju se za 32,0 milijuna ili za 
2,5%. Najveće povećanje odnosi se na prihode od Hrvatskog zavoda za zdravstveno 
obrazovanje za zdravstvene ustanove, ukupno 23,8 milijuna, i na povećanje prihoda od 
pomoći namijenjenih izgradnji sustava navodnjavanja Červar Porat a koje je Agencija za 
plaćanja u poljoprivredi uplatila u županijski proračun u iznosu od 25 milijuna kuna.  
Primici od financijske imovine i zaduživanja se ovim rebalansom smanjuju za 147,0 milijuna 
obzirom da se kod dijela ugovorenih kredita namijenjenih financiranju kapitalnih projekata 
prolongirao rok korištenja na 2021. godinu. Ovo se najvećim dijelom odnosi na Opću bolnicu 
Pula koja će umjesto u tekućoj godini kreditna sredstva u iznosu od 150,0 milijuna koristiti u 
2021. godini što predstavlja i jednu od točaka današnjeg dnevnog reda.  
Navodi kako bi rekla nešto i o poreznim prihodima koje je ranije spomenula te objasnila kako 
su se realizirali do 30.06. Sezona se je pokazala boljom od očekivane. Tijekom ljeta nisu 
ostvarili onoliko malo poreza koliko su planirali. Umjesto planirane realizacije manje za  30% 
krajem listopada su došli na 20% manju realizaciju od prošlogodišnje.  
Ukupno se je prihod od poreza na dohodak povećavao za gotovo 4 milijuna kuna unutar kojih 
se je nenamjenski dio prihoda od dohotka povećao za 3,0 milijuna kuna ili za 3,5% i iznosio 
88,0 milijuna kuna.  
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Vlastiti porezni prihodi se također usklađuju s realizacijom i povećavaju za 1,0 milijuna kuna 
odnosno na razinu iz 2019. godine.  
  
Što se tiče rashoda, oni su raspoređeni u posebnom dijelu proračuna na programe  i aktivnosti 
koji se provode u upravnim tijelima županije i kod proračunskih korisnika. U ukupnim 
rashodima  Istarska županija sudjeluje sa 313,0 milijuna kuna ili 21%, a proračunski korisnici 
sa 79% ili 1.195.000.000 kn. 
Drugim rebalansom se rashodi Istarske županije povećavaju za 6% ili za 17,0 milijuna kuna, 
dok se rashodi proračunskih korisnika smanjuju za 131,0 milijun ili za 10%.  

 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

DRUGE IZMJENE I DOPUNE 
Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 

 
 

PREDSJEDNIK napominje kako se sljedeće četiri točke odnose na odluke vezane uz Druge 
izmjene i dopune proračuna te predlaže da objedine rasprave u navedenim točkama osim ako 
netko smatra da mu u jednoj ili više točaka osim primljenih materijala treba i dodatno 
obrazloženje.  
Vijećnici su se s prijedlogom složili te ne trebaju dodatna obrazloženja. 
 
 

Ad-7 
Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih Potreba u kulturi 

za 2020. godinu 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 

ODLUKU 
o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih Potreba u kulturi za 2020. godinu 

 
 

Ad-8 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i 

načinu financiranja decentraliziranim funkcija domova za starije osobe za 2020. 
godinu 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ODLUKU 
o izmjeni Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu 

financiranja decentraliziranim funkcija domova za starije osobe za 2020. godinu 
 

 
Ad-9 

Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i 
rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2020. 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO 
donosi 
 

ODLUKU 
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o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za 
decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2020. 

 
 

Ad-10 
Prijedlog Zaključka o utvrđivanju IV izmjena i dopuna popisa prioriteta za raspored 

sredstava decentraliziranih funkcija u 2020. godini između zdravstvenih ustanova nad 
kojima Istarska županija ima osnivačka prava 

 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK  
o utvrđivanju IV izmjena i dopuna popisa prioriteta za raspored sredstava 

decentraliziranih funkcija u 2020. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

 
 

Ad-11 
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2021. godinu i projekcije za 2022. i 2023. 

godinu – I. ČITANJE 
 

PREDSJEDNIK navodi kako danas na dnevnom redu imaju prvi prijedlog proračuna i 
projekcije za 22. i 23., raspravu o tome te da će se sve iz rasprave uzeti u obzir kod eventualnih 
kasnijih amandmana predlagatelja. Vijećnici i klubovi, ako se s time slažu, imaju rok za 
podnošenje amandmana do 25.11. kako bi ostavili vremena za obradu istih. Za 14.12 se 
zakazuje sljedeća sjednica Skupštine na kojoj će do kraja utvrditi konačni prijedlog proračuna 
što se tiče amandmana vijećnika, klubova i predlagatelja te obaviti glasanje o proračunu. Ističe 
kako je to uobičajeni način na koji su do sada radili pa pretpostavlja da se vijećnici s time 
slažu.  
 
ŽUPAN govori kako u vezi s predloženim proračunom ima potrebu reći nešto o tome što se 
događa sa županijskim poreznim prihodima svih ovih godina, budući da je zadnjih 20 godina 
radeći u lokalnoj i županijskoj upravi bio svjedokom svih tih promjena.  
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2021. godinu proizvod je okolnosti u kojima se 
nalazimo. Direktna je posljedica, kako epidemije tako gospodarske krize ali i fiskalne politike 
koju provodi Vlada Republike Hrvatske. Sa smanjenom naplatom izvornih nenamjenskih 
poreznih prihoda u županijskom proračunu, a prije svega poreza na dohodak, poreza koji 
direktno ovisi o broju uredno zaposlenih građana s prebivalištem na području naše županije 
koji primaju plaću obračunatu po važećim propisima, a ne na ruke, nismo još u stanju 
dosegnuti pred epidemijsku razinu financiranja programa, projekata i aktivnosti naših 
tradicionalnih korisnika niti povećavati kvalitetu usluga naših ustanova. Zato smo planirajući 
proračun za sljedeću godinu pristupili prije svega oprezno. Oprez proizlazi iz činjenice da će 
iduće godine Porezna uprava izvršiti značajan povrat poreza na dohodak iz proračuna 
županija, općina i gradova temeljem prošlogodišnjeg, četvrtog po redu, kruga porezne 
reforme. Oprez također proizlazi iz saznanja da Ministarstvo financija, usprkos već 
spomenutom krizno - epidemijskom okruženju u kojem se nalazimo, nije odustalo od petog 
kruga porezne reforme koje se jednim značajnim dijelom temelji na daljnjem rasterećenju 
cijene rada putem smanjenja poreza na dohodak. Time se dodatno umanjuju izvorni prihodi 
jedinica lokalne i regionalne samouprave. U obranu resornog ministarstva treba isto tako 
napomenuti da bi, za razliku od nekih drugih primjera iz prošlosti, kompenzacijske mjere 
trebale biti zaista učinkovite. Naime, povećanjem udjela županije i ostalih jedinica lokalne 
samouprave u raspodjeli ostvarenog poreza na dohodak najavljeno smanjenje poreznih stopa 
ne bi trebalo imati značajni utjecaj na naše izvorne nenamjenske proračunske prihode koji bi 
trebali ostati u našoj, ponavljam opreznoj, projekciji na razini planiranog proračuna za ovu 
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godinu. Ono što nam se već godinama zapravo oduzima, i to u planskim, redovitim ciklusima 
fiskalnih reformi jest mogućnost samostalnog razvoja zasnovanog na vlastitim prihodima. 
Riječ je o mogućnosti koja se u našoj županiji stvarno realizirala u pred epidemijsko doba kroz 
višegodišnje razdoblje turističko – gospodarske ekspanzije. Kada su nam nenamjenski izvorni 
prihodi rasli redovito smo bivali dokinuti s još jednim drakonskim zahvatom. Oduzeti nam 
mogućnost samostalnog i odgovornog korištenja prihoda za investicije i razvoj, i to prihoda 
stvorenog na lokalnoj razini radom zaposlenih građana s domicilnim prebivalištem, nije samo 
simptom dubinskog nepovjerenja centralne vlasti u namjere lokalne samouprave već i snažni 
doprinos daljnjoj centralizaciji cjelokupnog sustava i negiranja samog smisla postojanja te iste 
samouprave. Toliko smo naviknuti na takvo postupanje da se za financiranje bilo koje 
značajnije investicije ili projekta u okolnostima kada je već iscrpljena varijanta dodatnog 
zaduživanja kroz bankovne kredite automatski orijentiramo na europske fondove. Sve češće 
i tu direktno već prolazimo trijažu resornih ministarstava. Toliko smo oguglali na to da više i 
ne reagiramo na konstantno kidnapiranje naših izvornih proračunskih prihoda, na oduzimanje 
financijske podloge za autonomno odlučivanje koje nam jedino može dati nekog smisla 
ustavom zagarantiranoj instituciji lokalne i regionalne samouprave.  
Zaključno ističe kako nema i neće biti istinske lokalne i regionalne samouprave bez stvarne 
fiskalne decentralizacije kojom bi se dodana vrijednost koja se na određenom području stvara 
fiskalnim putem u značajnom omjeru tamo i vraćala. Naša je isključiva odgovornost da 
poreznim obveznicima to korektno uzvratimo kroz razvoj kvalitetnog i učinkovitog sustava 
javnih investicija, usluga, programa i projekata. Bez toga, u konačnici, ostati će samo uprava. 
kao produžena ruka centralne vlasti koja po defoltu neće trebati ni skupštine ni izbore.  
 
 
TATJANA MATOŠEVIĆ navodi kako se u slijedećem trogodišnjem razdoblju predlaže 
Proračun u iznosu od 1.619.000000 kuna u 2021., 1.417.300.000 u 2022. i 1.331.600.000 u 
2023. godini.  
Polazište za izradu prijedloga Proračuna je Prvi rebalans za 2020., usvojen u svibnju ove 
godine i u odnosu na tekući Plan prijedlog proračuna za slijedeću godinu manji je za samo 
0,25%. Ukupni prihodi predlažu se u visini od 1.417.000.000 kuna a primici od zaduživanja u 
iznosu od 232.000.000 kn. Istovremeno se predlažu rashodi koji će iznositi 1.560.436.000 
kuna i izdaci za otplatu zajmova u visini od 59.163.778 kuna. 
U ukupnom proračunu udio izvornog proračuna Istarske županije je 18% ili 292,0 milijuna 
kuna, dok je udio proračunskih korisnika 82% ili 1.127.560.351 kuna. 
Vezano uz porezne prihode nadovezuje se na župana te govori kako je najavljen peti krug 
porezne reforme te bi sa 01.01. iduće godine na snagu trebale stupiti izmjene i dopune dva 
zakona koja direktno utječu na ostvarenje poreznih prihoda. Radi se o Izmjenama i dopunama 
zakona o porezu na dohodak s kojima se smanjuju porezne stope sa 24 na 20% i sa 26 na 
30% te Izmjenama i dopunama zakona o financiranju jedinica lokalne samouprave kojim će 
se promijeniti udio jedinica lokalne samouprave u porezu na dohodak. Pa će tako općine i 
gradovi umjesto dosadašnjih 60% imati udio od 74% po ostvarenom dohotku, a županije 
umjesto dosadašnjih 17% sa 20% udjela  u ukupno ostvarenom dohotku. S obzirom na ove 
najavljene izmjene i na                            povrate poreza mladima koje će porezna uprava po 
prvi puta isplaćivati sljedeće godine  
za sljedeću se godinu ukupno planira ukupno 137,0 milijuna poreza na dohodak unutar kojeg 
se 112,0 milijuna odnosi na nenamjenski dio.  
Vlastiti porezni prihodi su planirani u iznosu nešto većem od 17 milijuna kuna. Vezano uz 
ostale vrste prihoda pomoći su namjenska sredstva koja se uplaćuju iz drugih proračuna i 
značajan su izvor financiranja Županije i proračunskih korisnika. Za slijedeću se godinu planira 
ostvariti 604,0 milijuna kuna pomoći što je u odnosu na tekući plan povećanje od 17%. Kroz 
pomoći se planiraju financirati EU projekti u iznosu od 92,6 milijuna u 2021. godini dok se  iz 
državnog, gradskih i općinskih proračuna financiraju programi koje provode upravna tijela 
Istarske županije i proračunski korisnici u ukupnom iznosu od 448,0 milijuna kuna.   
Navodi kako su ostali prihodi planirani na razini tekućeg plana. Primici od zaduživanja planiraju 
se u iznosu od 218,0 milijuna, a vezani su uz korištenje ugovorenih kredita radi financiranja 
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kapitalnih projekata koji će se provoditi 2021. godine. Tu ističe izgradnju i opremanje Opće 
bolnice Pula, dovršetak izgradnje Medicinske škole te dogradnju i rekonstrukciju objekata i 
unapređenje djelatnosti kod ostalih zdravstvenih ustanova, ranije spomenute Specijalne 
bolnice u Rovinju i Istarskih domova zdravlja. 
U Poseban dio proračuna ugrađeni su financijski planovi 14 Upravnih odjela i 64 proračunska 
korisnika te su svi planirani rashodi raspoređeni na programe, aktivnosti i projekte koji se 
planiraju provoditi u narednoj godini. Ukupno se raspoređuju 292,0 milijuna kroz tijela županije 
i 1.327,0 milijuna kroz proračunske korisnike.  
Najveći udio u proračunu za slijedeću godinu ima Upravni odjel za zdravstvo sa svojih 9 
proračunskih korisnika: 5 zdravstvenih ustanova i 4 doma za starije i nemoćne osobe, ukupno 
će koristiti 965,0 milijuna kuna s udjelom u proračunu od 60%. 
Udio od 26,5% ili 428,0 milijuna kuna ima Upravni odjel za obrazovanje kroz kojeg je uključeno 
poslovanje 48 obrazovnih ustanova. Upravni odjel za poljoprivredu u proračunu sudjeluje sa 
4,4% ili sa 71,0 milijunom kuna zbog provedbe kapitalnog projekta izgradnje sustava 
navodnjavanja. Preostalih 11 upravnih odjela i 7 proračunskih korisnika u slijedećoj godini 
raspolažu s 9,5% proračuna odnosno sa 153,0 milijuna kuna za provedbu programa i 
projekata. 
Razvojni projekti planirani u slijedećoj godini obuhvaćeni su Planom razvojnih programa koji 
je vezan uz Županijsku razvojnu strategiju  i čine 19% Proračuna  odnosno 307,0 milijuna.  
Navodi dio planiranih programa i njihovu vrijednost u Proračunu za  2021. godinu. Dovršiti će 
se izgradnja Srednje medicinske škole sa 15,3 milijuna kuna, sufinancirati će se rekonstrukcija 
i dogradnja Talijanske srednje škole L. da Vinci Buje sa 3,0 milijuna kuna u 2021. i ponovno u 
2022. godini. Ovaj projekt sufinancira Ministarstvo i Talijanska unija zajedno s Županijom, a 
ukupna vrijednost projekta je 16,5 milijuna kuna. I sljedeće godina nastavlja se s provedbom 
EU projekta KLIK u Školi za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu sa 17,7 milijuna, ulaganjem u 
izgradnju i opremanje Opće bolnice Pula u vrijednosti od 190,0 milijuna, planirana je obnova 
radiološke dijagnostike s digitalizacijom u Istarskim domovima zdravlja u vrijednosti od 6,5 
milijuna kuna, adaptacija bolničke zgrade Specijalne bolnice u Rovinju u vrijednosti 7,5 
milijuna, nastaviti će se ulaganja u izgradnju sustava navodnjavanja u vrijednosti od 32,4 
milijuna kuna, 2,0 milijuna kuna namijenjeno je kapitalnom projektu Kuća kaštela u Momjanu 
od čega je 1,5 milijuna iz našeg proračuna, a 500 000 kuna ulaže Grad Buje.  
 U slijedećem su razdoblju planirane potpore za konkurentnost koje se dodjeljuju 
poduzetnicima u visini od 1,0 milijun kuna, te sredstva za subvenciju kamata po kreditima za 
poduzetnike i stambene  kredite za zdravstvene radnike u ukupnom iznosu od 1,6 milijuna 
kuna. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, navodi kako su dobili detaljan uvid u planirani Proračun. S jedne 
strane drago joj je što i dalje ne odustaju od socijalne politike i nekih krucijalnih projekata 
međutim kao što je bilo vidljivo i prilikom njezinog pitanja vezanog uz funkcioniranje Hitne 
medicinske službe u Puli smatra kako bi to trebao biti prioritet ne vezano uz trenutnu 
financijsku situaciju. Naglašava kako bi za funkcioniranje zdravstvenog i obrazovnog sustava 
proračun morao moći pojačati. Inzistirati će, a vjeruje da će joj se u tome pridružiti i pozicijski 
vijećnici kroz amandmane, na onome o čemu je danas govorila. Smatra da, ako nismo u 
mogućnosti osigurati da u najvećem istarskom gradu u kojem živi gotovo 60 000 stanovnika 
netko fizički primi pacijente koji dođu u ispostavu za hitni medicinski prijem, slobodno možemo 
staviti ključ u bravu. Ako nema dovoljnog broja timova uvijek bi trebalo osigurati da jedan tim 
može biti tamo uz ona dva tima koja su stalno na intervencijama.  
Navodi kako je u Izvješću župana vidjela kako već postoji građevinska dozvola za projekt 
rekonstrukcije stare zgrade uprave bolnice u Mornaričkoj bolnici koji će biti prenamijenjeni za 
stanove medicinskog osoblja. Misli da je to projekt kojeg treba realizirati i ne može nam 
nedostatak financijskih sredstava biti opravdanje. Zna da se je htjelo pokrenuti i postupak 
dobivanja kredita za izgradnju i rekonstrukciju domova za starije i nemoćne pa nisu bili riješeni 
imovinsko – pravni odnosi ali ovdje ne vidi zapreke da se u ovaj Proračun uključi i taj projekt 
koji bi bio iznimno važan za funkcioniranje zdravstvenog sustava u Puli i u Istri posebice s 
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toga što je i načelnik Stožera civilne zaštite rekao kako je Mornarička bolnica sada oformljena 
kao takozvana istarska Covid bolnica. Smatra kako na takvim projektima valja inzistirati.  
Govori kako joj nije drago vidjeti da se smanjuju sredstva Sveučilištu u Puli, a pritom misli na 
funkcioniranje Sveučilišne knjižnice koja je i županijska matična knjižnica te ju ne koriste samo 
studenti i zaposlenici sveučilišta Juraj Dobrila u Puli već ju koriste i svi građani Istarske 
županije te osnovne i srednje škole. Kao takva trebala bi dobiti financijska sredstva.  
 
TATJANA TOMAIĆ, HDZ, pozdravlja sve prisutne. Navodi kako je ovaj izloženi Proračun u 
domeni izvršenosti mogućeg. Pohvalila bi Županiju, Župana i cijelo vodstvo koji su se dobro 
snašli u ovim trenucima koji su bili teški ne samo za Županiju već i za državu i za sve nas. 
Mišljenja je da su odgovori na ovu situaciju bili jako dobri i da je to pokazatelj kako je u ovakvim 
trenucima puno toga moguće napraviti u sinergiji.  
Proračun Istarske županije je, po njezinom mišljenju, realan. Sa 18% samo su na malo manjoj 
brojci od one koju su realizirali 2018. godine sa 16,8%.  
Govori kako bi pohvalila i projekte koje Županija provodi od obnove Medicinske škole, 
rekonstrukcije Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije, Domova zdravlja.... projekte koji 
se rade na području kulture što je u ovom periodu jako važno jer znamo kako je Covid posebno 
utjecao na kulturne programe i sve što se je desilo s ljudima koji od kulture žive te daju neki 
doprinos rastu naše zajednice. Ne bi htjela zaboraviti ni na projekte kojima država i Vlada 
ulažu u Istarsku županiju pa zajedno, u sinergiji rade na Općoj bolnici Pula.  
Govori kako znaju da su nam odobrena sredstva od 150 milijuna kuna i da se to radi u sinergiji 
s Gradom Pula, općinama i Županijom te smatra kako je to pokazatelj da su veliki strukturalni 
projekti poput Arheološkog muzeja, nedavno otvorene dionice Istarskog ipsilona, Studentskog 
doma.... dobar pokazatelj kako mi želimo, svi zajedno, prostor i zajednicu u kojoj živimo. Što 
želimo za našu županiju. Misli da je bitno uz kritike čuti i pohvale.  
Što se tiče Proračuna ima par prijedloga, neće reći kritika, već prijedloga. Smatra da kao 
Županija premalo ulažemo u Odjel za turizam. U Proračunu je to sada 6.106.000 kuna, a 2020. 
je bilo 5.857 000 kuna. Iako to vjerojatno nije ostvareno do kraja. Smatra kako su to premala 
ulaganja jer mi, iako smo u ovom periodu kada se pomaže i turističkim radnicima i ugostiteljima 
da prebrode krizu, trebamo više uložiti u taj sektor.  
Slaže se sa kolegicom Sanjom po pitanju Sveučilišta jer je ono naša krovna obrazovna 
institucija i tu bi mogli dati još jedan mali napor i povisiti ulaganja u Sveučilište.  
Posljednja stvar tiče se Upravnog odjela za održivi razvoj. Već je par godina aktualno pitanje 
azila za životinje. S Gradom Pulom pronašlo se je rješenje na Galižanskoj cesti za stvaranje i 
konstrukciju navedenog međutim vidi kako je za to u Proračunu odvojeno samo 5 000 kuna. 
Mišljenja je kako je to jako malo i time kao cijela Županija šalju poruku da od svog novca kojeg 
imaju, od 292 milijuna kuna, daju tako malo. Smatra kako imaju obvezu više uložiti u 
rješavanje problema napuštenih životinja.  
Što se tiče socijale, odnosno besplatnog obroka za djecu u osnovnim školama, ove godine će 
od tog amandmana odustati zato jer je situacija s Covidom takva da se nastava poprilično 
održava online i to ne bi bilo realno i Županija to ne bi mogla podnijeti.  
 
VILI ROSANDA, u ime kluba, napominje kako je iz predloženog prijedloga proračuna vidljivo 
kako je Županiji stalo da održi prisutnost na svim onim područjima na kojima je bila prisutna i 
prije novonastale situacije. Pozdravlja sve projekte i inicijative. Također najavu smanjenja 
poreza i nazovimo to decentralizacije po modelu građana, ali vratio bi se na temu uprave i 
samouprave.  
Navodi kako ga je navedenog strah. Država uvodi kompenzacijske mjere, međutim svi mi 
znamo kako to ide s kompenzacijskim mjerama. Jedne godine dođu, druge su nešto manje. 
Podložne su politici, odluci, nesigurne su. Govori kako često pričaju o decentralizaciji na 
Skupštini. Već sedmu godinu za redom od kako je on ondje. Prije pet do šest godina izašli su 
sa Studijom iz koje je bilo vidljivo da Istarska županija raspolaže sa otprilike 10% svojih 
izvornih sredstava. Niti sam ne zna koliko je krugova poreznih reformi u međuvremenu prošlo 
ali ono što može tvrditi je da je, ako je tada bilo 10%, taj broj sada vjerojatno i manji. U tom 
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periodu se je država, barem što se financija tiče, dodatno centralizirala. To nije dobro i nikome 
nije u interesu. Niti jednom gradu i niti jednoj općini.  
Ističe kako je to borba koju moraju voditi. I na razini Gradova i na razini Sabora. Upućuje na 
teme koje su danas otvorili. Pričaju o zdravstvu, bolnicama, Sveučilištu, nisu još ni otvorili 
temu Veleučilišta, pričaju o knjižnicama, cestama i raznoraznim nad standardima. Htio bi da 
se ovo tijelo stvarno može baviti tim stvarima u svom punom potencijalu, a to nije moguće bez 
dovoljno sredstava. Sredstava kojih u ovom trenutku nemaju.  
 
PREDSJEDNIK konstatira kako je ovime zaključena rasprava po klubovima i zastupnici kreću 
s pojedinačnim javljanjima.  
 
ZVONKO LIOVIĆ, HNS, pozdravlja sve prisutne. Navodi kako bi htio malo relaksirati retoriku 
na razini Županije prema državi i u obrnutom smjeru. Smatra da kao koalicijski partner na 
razini države, a i Županije, možda imaju jedan malo jasniji uvid u to što se dešava. Ono što se 
može zaključiti je kako je napravljen dobar posao. I to unatrag 3 - 4 godine. Na državnoj razini 
je u želji da se korekcijom naših dohodaka, poreza na dohodak, povećaju svima plaće, a 
istovremeno su kao osnovni izvor financiranja jedinica lokalne samouprave i županijske razine 
prihodi pali. Međutim, uvedene su kompenzacijske mjere koje su uistinu bile kompenzacijske. 
2018. godine kada je bio treći odnosno četvrti krug porezne reforme u Županiji smo slušali 
jednu procjenu kako će se tom poreznom reformom oslabiti županijski proračun za oko 7 
miliona kuna. Kada je to provjeravao s podpredsjednikom vlade, jer se je tada uključio u 
analizu cijele priče, tendencija je bila da se tih 17% pokuša navući na 18%. To na kraju nije 
išlo i 17% je ostalo. Tadašnje su procjene na razini države ukazivale kako neće doći do 
nikakvog pada prihoda na razini Županije iz jednostavnog razloga što se je dogodio dobar 
posao. Rast gospodarstva i rast BDP-a a na osnovi toga i rast prihoda Istarske županije. Kada 
se je 2018. godine napravila analiza i kada je Proračun bio uistinu gotov, ne da je izgubljeno 
7 milijuna kuna kako se je govorilo, već su prihodi bili veći za oko 3 ili 4 milijuna kuna u tom 
dijelu. Ova sadašnja reforma, peti krug, koji ponovno smanjuje opterećenje na plaće opet 
samim time smanjuje prihode jedinicama lokalna samouprave i županijske razine i ponovno 
nudi kompenzacijske mjere. Sada se tih 17% ponovno diže na 20% kako je rekla pročelnica. 
Siguran je kako će to uvjetovati da prihodi ostanu isti. S obzirom na to da se radi dobar posao 
i kao što je spomenuo Vili Rosanda ulaže se u dobre projekte vjeruje kako će se s rastom 
napraviti upravo suprotno.  
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, napominje kako se želi kratko osvrnuti na ono što je rekao kolega 
Rosanda. U Proračunu, njegovim Izmjenama i dopunama imaju neke projekcije koje 
predviđaju nad standard, digitalizaciju, razvoj IT industrije i negdje to stvarno može pohvaliti. 
Međutim na tom području već godinama nisu potrošili ništa. Već godinama imaju stavku, 
primjerice ove godine u  kabinetu župana imaju 200 000 kuna, a za razvoj digitalizacije i 
pisanje strategije potrošeno je nula kuna. Osobno misli da su se poslovi pisanja akcijskih 
planova mogli obaviti digitalno odnosno kako se kaže kod kuće putem nekih online platformi. 
Ne vidi razlog zašto se to nije izvršilo. Stalno se pozivaju na nad standard a u proračunu imaju 
već drugu ili treću godinu za redom u proračunu imaju iste stavke za koje nisu potrošili ništa, 
na kojima nije napravljeno ništa. Pita li se da i nam taj nad standard onda uistinu i treba. Ili 
onda, laički rečeno, hajmo onda asfaltirati ceste i sagraditi rotore, hajmo obnoviti škole koje 
prokišnjavaju, uložiti u stolariju, fasadu, krovove koji prokišnjavaju, hajdemo osigurati svim 
srednjoškolcima u Istarskoj županiji prijevoz koji je potreban i koji će sada teško financirati 
pogotovo roditelji slabijeg imovinskog statusa. Da nad standard međutim kada se ispune 
pretpostavke za razvoj osnovnih ljudskih i županijskih potreba.  
 
IRENA PERUŠKO, IDS, pozdravlja sve prisutne te govori kako ima potrebu prokomentirati 
proračun koji je u ovim vremenima realan i pokriva sve osnovne potrebe.  
Osvrnula se je na kolegicu Radolović koja je dva puta tijekom Skupštine imala potrebu 
prokomentirati stanje u zdravstvenom sustavu. Napominje kako znamo da je zdravstvo i 
kolapsu i da su otežani uvijati rada te je te teško održati i ovu današnju sliku, i vezano uz 
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epidemiju i zdravlje ljudi. Govorimo o timovima ljudi kojih nema, a da se Medicinski fakultet, i 
dopusnica za njega na ovom Sveučilištu još uvijek ne može ishodovati. Pohvaljuje Župana i 
njegov cijeli tim ljudi koji su po njezinom mišljenju odradili odličan posao u ovim uvjetima. Moli 
sve dužnosnike i ljude koji na bilo koji način mogu prenijeti glas da se otvori Medicinski fakultet 
kako se o tome sutra možda ne bi pričalo kao o deficitarnom kadru.  
 
VLADIMIR BURŠIĆ, IDS, pozdravlja sve prisutne. Napominje kako želi izvijestiti da je Vlada 
Republike Hrvatske donijela odluku o spuštanju vlasništva domova na nižu razinu. Založio se 
da se projekt doma Alfredo Štiglić za kojeg su ishodovali građevinsku dozvolu, otvorili 
gradilište i na žalost ga odmah zatvorili, nastavi.  
 
ŽUPAN, govori kako kada navedeno dobiju „crno na bijelom“ mogu aktivirati 7,5 milijuna kuna 
koje su u Proračunu za sljedeću godinu planirali za uređenje depandanse doma Alfredo Štiglić 
u Mažuranićevoj ulici broj 10. Taj će se dio priče moći aktivirati onoga trenutka kada budu 
imali u odluku na stolu. Znači da su imovinsko – pravne zavrzlame riješene. To je jedna dobra 
vijest koja će svima biti od koristi u daljnjem postupanju prema domovima za starije koji u 
ovom trenutku nisu niti u vlasništvu Vlade nego Mirovinskih fondova.  
Što se ostalog tiče, govori kako je njegova uloga između prvog i drugog čitanja Proračuna da 
sluša vijećnike. Uloga je to i njegovih suradnika i njegove zamjenice. Od vijećnika očekuje 
jeden pozitivan pristup da pokušaju unutar postojeće proračunske mase pronaći najbolja 
rješenja.  
Navodi kako je čudno kada netko počinje argumentirati polazeći s lijeva no da nije rečeno 
kako uvijek kada imamo rasterećenje bruto plaća automatski imamo i povećanje plaća. Više 
puta imamo samo povećanje troškova poslodavca.  
 
PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje na glasanje Zaključak o prihvaćanju Proračuna 
Istarske županije za 2021. i projekcije za 2022. i 2023. godinu u I. čitanju koji glasi:  
 

1. Prihvaća se Proračun Istarske županije za 2021 i projekcije za 2022. i 2023. godinu 
u I. čitanju. 

2. Rok za podnošenje amandmana na Proračun Istarske županije za 2021 i projekcije 
za 2022. i 2023. godinu je do 25. studenoga 2020. godine, a amandmani se 
dostavljaju Stručnoj službi Skupštine Istarske županije. 

3. Zadužuje se predlagatelj akta da Proračun Istarske županije za 2021 i projekcije 
za 2022. i 2023. godinu u konačnom prijedlogu, dostavi Skupštini Istarske županije 
u II. čitanje. 

4. Ovaj Zaključak stupa na snagu prvog dana od objave u „Službenim novinama 
Istarske županije“. 

 
 
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja JEDNOGLASNO, donosi 
 

ZAKLJUČAK  
o prihvaćanju proračuna Istarske županije za 2021. godinu i projekcije za 2022. i 2023. 

godinu – I. ČITANJE 
 

PREDSJEDNIK navodi kako je prema rasporedu predviđena pauza međutim sljedeće točke 
su dosta tehničke pa pita vijećnike slažu li se s time da se te točke odrade do kraja.  
Vijećnici se slažu.  

 
 

Ad-12 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Specijalne 

bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ Rovinj – Rovigno o dugoročnom 
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kreditnom zaduženju u kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice – III 
zaduženje 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 
 

ZAKLJUČAK 
o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Specijalne bolnice za ortopediju i 

rehabilitaciju „Martin Horvat“ Rovinj – Rovigno o dugoročnom kreditnom zaduženju u 
kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice – III zaduženje 

 
 

Ad-13 
Prijedlog Zaključka o drugoj izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje 

Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnica u Puli 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

 
 

ZAKLJUČAK 
o drugoj izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 

izgradnju nove Opće bolnica u Puli 
 

 
 

Ad-14 
Prijedlog Zaključka o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za dodatno zaduživanje 

Opće bolnice Pula u iznosu od 150 milijuna kuna za izgradnju nove Opće bolnice u 
Puli 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK 
o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za dodatno zaduživanje Opće bolnice Pula 

u iznosu od 150 milijuna kuna za izgradnju nove Opće bolnice u Puli 
 
 

PREDSJEDNIK predlaže da se objedini rasprava u točkama 15., 16. i 17.  
 
 

Ad-15 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih 
domova zdravlja o dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih domova zdravlja o 

dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje 
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Ad-16 
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti Istarskim domovima zdravlja na sklapanje 

ugovora o financijskom leasingu za nabavu sanitetskog vozila 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
 o davanju suglasnosti Istarskim domovima zdravlja na sklapanje ugovora o 

financijskom leasingu za nabavu sanitetskog vozila 
 
 

Ad-17 
Prijedlog Zaključka o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog 

vijeća Istarskih domova zdravlja o zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za 
financiranje projekta izgradnje i opremanja ambulante primarne zdravstvene zaštite u 

Vodnjanu 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih 

domova zdravlja o zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za financiranje 
projekta izgradnje i opremanja ambulante primarne zdravstvene zaštite u Vodnjanu 

 
 

Ad-18 
Prijedlog Odluke o preuzimanju osnivačkih prava nad Ustanovom Centar za 

istraživanje materijala Istarske županije – Metris 
 

Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
 o preuzimanju osnivačkih prava nad Ustanovom Centar za istraživanje materijala 

Istarske županije – Metris 
 
 

Ad-19 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i 

visini godišnjeg paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području 
Istarske županije za 2021. godinu 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
 o izmjeni Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 

paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije za 2021. godinu 
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Ad-20 
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti dr. Fedoru Butkoviću za promjenu prostora 

obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost (opće) medicine 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
o davanju suglasnosti dr. Fedoru Butkoviću za promjenu prostora obavljanja javne 

zdravstvene službe – djelatnost (opće) medicine 
 

 
Ad-21 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2018. i 2019. godinu Županijskog 
operativnog centra Istarske županije 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 

 
 

ZAKLJUČAK 
o prihvaćanju Izvješća o radu za 2018. i 2019. godinu Županijskog operativnog centra 

Istarske županije 
 
 

Ad-22 
Prijedlog Rješenja o imenovanju Upravnog vijeća Lučke uprave Pula 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja sa 28 glasova ZA i 6 
SUZDRŽANIH donosi 
 

RJEŠENJE 
 o imenovanju Upravnog vijeća Lučke uprave Pula 

 
 

Ad-23 
Prijedlog Rješenja o imenovanju Upravnog vijeća Lučke uprave Poreč 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja sa 27 glasova ZA i 7 
SUZDRŽANIH donosi 
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RJEŠENJE 
 o imenovanju Upravnog vijeća Lučke uprave Poreč 

 
 

 
PREDSJEDNIK zaključuje sjednicu.  
 
Sjednica je završila u 11,54 
 
 
 
KLASA: 021-04/20-01/14 
URBROJ: 2163-1-01-01/3-20-01 
Pazin, 16.11.2020. 
 
 
 
Zapisnik vodila 
Andrea Jelovčić 

 
PREDSJEDNIK 

 
VALTER DRANDIĆ 

 
 
 
 
 


